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Profit.ro Faptul că România a stat la masă cu cele mai bogate ţări din 
Uniunea Europeană a fost un factor foarte pozitiv pentru ţara noastră, 
care acum îşi doreşte să stea la masă cu cele mai bogate ţări din lume, 
fiind parte din OECD, a afirmat Mihai Precup, secretar de stat în 
Cancelaria prim-ministrului. ‘Un an plin de provocări (2025 - n.r), este 
clar, dar în acelaşi timp şi cu optimism, de stabilitate. România, în ciuda 
tuturor provocărilor, este parte NATO, este parte din Uniunea 
Europeană şi să nu uităm că în ultimii ani am avut o creştere fulminantă. 
Cu toţii ştiţi foarte bine, în 2026 ne aşteptăm pe la mijlocul anului ca PIB-
ul României să se dubleze faţă de ce a fost în 2018. Salariul mediu, mă 
uitam chiar de dimineaţă peste o statistică, a crescut destul de mult. 
Adică în Bucureşti vorbim de 6.500 lei, la nivel naţional de vreo 5.600 lei. 
Deci o creştere fulminantă a puterii de cumpărare, suntem undeva pe la 
80% din media europeană. Faptul că am stat la masă cu cele mai 
bogate ţări din Uniunea Europeană a fost un factor foarte pozitiv pentru 
România şi ne dorim, Guvernul îşi doreşte să continue pe acest drum. 
Pentru că ne-am dat seama că peste 70% din exporturile noastre sunt în 
Uniunea Europeană. Deci a fost bine să stăm la masă cu cele cele mai 
mai bogate ţări din din Uniunea Europeană. Ne dorim să stăm la masă 
cu cele mai bogate ţări din lume, fiind parte din OECD, din Organizaţia 
de Cooperare şi Dezvoltare Economică. Acesta fiind prioritatea zero, 
atât a Guvernului României cât şi a României în general pe partea de 
politică externă. Îmi e foarte greu să cred că o ţară care va fi parte din 
OECD va avea provocări pe partea de rating, deşi sunt discuţii în piaţă, 
dar fiind la masă cu cele mai bogate ţări din lume, credem că vom avea 
acces la şi un alt tip de investitori care poate nu ar fi venit în România 
dacă nu suntem parte din Organizaţia de Cooperare şi Dezvoltare 
Economică’, s spus Mihai Precup, la ‘Forumul investitorilor - 2025: 
Provocările şi oportunităţile anului’, eveniment organizat de Ziarul Bursa. 



Urmăreşte-ne şi pe Google News El a menţionat că premierul României 
a anunţat public obiectivul a de accede la OECD în 2026, dar pentru a fi 
atins ‘anul ăsta va fi un an greu, în sensul că va trebui să închidem mai 
multe capitole de negociere’., scrie Agerpres CITEŞTE ŞI FOTO 
Transocean Barents, unitatea gigant de foraj offshore pentru Neptun 
Deep, pregătită să iasă din Constanţa spre larg ‘Aderarea la OECD 
presupune alinierea cu cele mai bune practici. Sloganul OECD este 
‘Better Policies for Better Lives’. Deci înseamnă că ar trebui să avem 
cele mai bune practici pe partea de guvernanţă corporativă, pe partea 
de piaţă de capital, fiscalitate, măsuri de anticorupţie. Iar în fiecare an se 
face o evaluare a tuturor acestor practici. Există comitete din care fac 
parte toate ţările membre OECD şi România este evaluată în cadrul 
acelor comitete. Recomandările le-am primit deja în anii trecuţi, acum 
suntem în curs de a le implementa şi anul acesta ar trebui să avem 
comitetele finale, cam pentru toate elementele care au rămas în discuţie 
cu OECD-ul. Iar dacă anul acesta închidem comitetele, 2026 ar putea fi 
un termen realist, cel anunţat de premier’, a declarat Mihai Precup. 


